

**របាយការណ៍ស្តីពីការត្រួតពិនិត្យបរិស្ថាន និងសង្គម
ក្រុមហ៊ុនប្រៀនឌីស ធីមប៊ើរ អិលធីឌី**

ពីខែមករា ដល់ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០

១. សេចក្តីផ្តើម

ក្រុមហ៊ុនប្រៀនឌីស ធីមប៊ើរ អិលធីឌី គឺជាក្រុមហ៊ុនបរទេស ទទួលបានថវិការវិនិយោគពីប្រទេសដាណាម៉ាក់។ ក្រុមហ៊ុននេះ បានទទួលសិទ្ធិស្របច្បាប់សម្រាប់ការវិនិយោគ លើការដាំឈើម៉ែសាក់ពីរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី ០១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ (កិច្ចសន្យាចាស់នៅថ្ងៃទី ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០៩)។ តាមរយៈកិច្ចសន្យាជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល (ក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ) ក្រុមហ៊ុនបានចាប់ផ្តើមអនុវត្តការងារប្រតិបត្តិរបស់ខ្លួនលើដីសម្បទានសេដ្ឋកិច្ច ស្ថិតនៅក្នុងឃុំពីរគឺ ឃុំក្រាំងដីវាយ ស្រុកភ្នំស្រួច និងឃុំរស្មីសាមគ្គី ស្រុកឱវ៉ាល់ ខេត្តកំពង់ស្ពឺ លើផ្ទៃដីសរុបចំនួន ៧.៨៩៦,១១ហិកតា។

តាមរយៈគោលនយោបាយស្តីពីទំនួលខុសត្រូវសង្គម និងវិញ្ញាបនប័ត្របញ្ជាក់ពីការគ្រប់គ្រងព្រៃឈើបានល្អ (FSC) ក្រុមហ៊ុនចាំបាច់ត្រូវយកចិត្តទុកដាក់លើការគាំពារបរិស្ថាន និងសង្គមនៅក្នុងដំណើរការអនុវត្តគម្រោងដែលជាផ្លូវដីត្រឹមត្រូវមួយដើម្បីបញ្ជាក់ថាក្រុមហ៊ុនគោរពទៅតាមច្បាប់ និងលិខិតបទដ្ឋានរបស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ដូច្នេះ ការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន និងការទទួលខុសត្រូវចំពោះសង្គម ត្រូវបានយកមកគិតគូរ ដោយអនុឡោមទៅតាមកិច្ចសន្យាការពារបរិស្ថាន ច្បាប់ស្តីពីការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន និងការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ និងអនុក្រឹត្យស្តីពីការវាយតម្លៃហេតុផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងសង្គមជាមួយក្រសួងបរិស្ថាន។ នៅក្នុងកិច្ចសន្យាការពារបរិស្ថាន (របាយការណ៍វាយតម្លៃហេតុផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងសង្គមពេញលេញ ឆ្នាំ២០១៩) ក្រុមហ៊ុនបានឯកភាពផ្តល់របាយការណ៍រៀងរាល់ប្រាំមួយខែម្តងស្តីពីការអនុវត្តផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន។ ផែនការនេះត្រូវបានប្រើប្រាស់ជាឯកសារគោលក្នុងវាយតម្លៃការអនុវត្តផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន ដែលអាចកើតមានឡើងដោយយថាហេតុពេលមុនអនុវត្ត អំឡុងពេលអនុវត្ត និងក្រោយពេលអនុវត្តគម្រោង។ នៅក្នុងផែនការគ្រប់គ្រង បរិស្ថានបានកំណត់នូវសូចនាករសំខាន់ៗមួយចំនួនសម្រាប់ធ្វើការវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់ និងវិធានការកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងសង្គមនៅក្នុងតំបន់។ ប៉ារ៉ាម៉ែត្រ ដែលបានបញ្ជាក់ក្នុងកិច្ចសន្យា ក៏ត្រូវបានយកមកដាក់ បញ្ចូលដើម្បីធ្វើការផ្ទៀងផ្ទាត់ផងដែរ។

ដូចនេះ របាយការណ៍ស្តីពីលទ្ធផលនៃការអនុវត្តផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន ដើរតួនាទីយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការបញ្ជាក់ពីការតាំងចិត្ត ឬឆន្ទៈក្នុងការការពារបរិស្ថាន ដើម្បីបញ្ជាសផលប៉ះពាល់ឲ្យនៅក្នុងកំរិតអប្បបរមា នៅពេលការអនុវត្តការងារឈូសឆាយ និងរៀបចំចម្ការឈើម៉ែសាក់ជាដើម។ លើសពីនេះទៀត វាក៏ជាឯកសារមួយសម្រាប់ស្ថានប័នមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការផ្តល់យោបល់កែលម្អរមកដល់ក្រុមហ៊ុនដែលកំពុងអនុវត្តគម្រោង។ របាយការណ៍នេះ នឹងដាក់ជូននាយកដ្ឋានអង្កេត ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃហេតុផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងសង្គម នៃក្រសួងបរិស្ថានដើម្បីពិនិត្យតាមការគួរ។

១.១ គោលបំណង

ការត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន មានគោលបំណងសំខាន់ៗដូចខាងក្រោម៖

- ដើម្បីកំណត់ពីផលប៉ះពាល់សំខាន់ៗដែលអាចនឹងកើតមានឡើងនៅក្នុងការអនុវត្តគម្រោង
- បង្កើតកម្មវិធីការពារ ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ឲ្យនៅត្រឹមកម្រិតអប្បបរមា

- ដើម្បីធានាថា ការអនុវត្តគម្រោង និងការថែទាំចម្ការឈើ បានអនុឡោមទៅតាមផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន និងសង្គម

២. វិធីសាស្ត្រនៃការវាយតម្លៃ

ការអង្កេតនៅលើទីវាលត្រូវបានប្រើប្រាស់នៅក្នុងការកំណត់នូវផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមាន នៅតាមទីតាំងនៃការអនុវត្តការងារ ដូចជា ទីតាំងសាងសង់ផ្លូវ, ជួសជុលផ្លូវចាស់, ទីតាំងសំអាតស្មៅ ឬរុក្ខជាតិចង្រៃ, ទីតាំងដាំឈើថ្មី, តំបន់បានឈូសឆាយដីថ្មី និងតំបន់អភិរក្ស (តំបន់ការពារប្រភពទឹក និងភ្នំ) ជាដើម។ លើសពីនេះទៀត រោងជាង, ឃ្នាំងប្រេង, ថ្នាលបណ្តុះកូនឈើ និងការិយាល័យបុគ្គលិក ក៏ត្រូវបានពិនិត្យ និងវាយតម្លៃផងដែរ ថាតើមានការលេចប្រាបប្រេង ឬប្រេងម៉ាស៊ីន និងការគ្រប់គ្រងកាកសំណល់រឹងបានត្រឹមត្រូវកម្រិតណា។ កម្មករ និងបុគ្គលិកក្រុមហ៊ុនត្រូវបានជ្រើសរើសដោយចៃដន្យ សម្រាប់ធ្វើការសំភាសន៍ ដោយប្រើប្រាស់បញ្ជីសំណួរ (checklist)។ នៅក្នុងសំភាសន៍ និងការអង្កេតនៅទីវាល លើផ្នែកសំខាន់ៗមួយចំនួនដូចជា វិស្វកម្មរូបសាស្ត្រ, បរិស្ថានជីវៈសាស្ត្រ និងបរិស្ថានសង្គម ត្រូវបានធ្វើការផ្ទៀងផ្ទាត់។

៣. លទ្ធផលនៃវាយតម្លៃ

នៅក្នុងតារាងខាងក្រោមនេះ (តារាងទី១) គឺជាលទ្ធផលនៃការអនុវត្តផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថានរបស់ក្រុមហ៊ុនហ្គេនឌីស ធីមប៊ើរ អិលធីឌី ក្នុងដំណាក់កាលអនុវត្តគម្រោងដាំឈើម៉ែសាក់។

តារាងទី១៖ លទ្ធផលនៃការវាយតម្លៃទីវាល

១. ធនធានរូបសាស្ត្រ		
១.១ ការហូរច្រោះ		
១	តើក្រុមហ៊ុនហ្គេនឌីស ភ្នំនិង ហែកដីក្នុងរដូវប្រាំង ដែរឬទេ?	ការអនុវត្តការងាររបស់ក្រុមហ៊ុនដូចជា ការភ្ជួរដីហែកដី ពូនរងដាំកូនឈើ ភាគច្រើនធ្វើឡើងនៅក្នុងរដូវ ប្រាំង។ មិនមានភស្តុតាង ឬការតវ៉ាណាមួយបញ្ជាក់ ពីការឈូសឆាយក្នុងរដូវវស្សា ត្រូវបានរកឃើញក្នុងអំឡុងពេលធ្វើការអង្កេតនៅទីវាលនោះទេ។ ក្រុមហ៊ុន បានធ្វើការដាំដុះភ្លាមៗបន្ទាប់ពីការភ្ជួរ សម្អាតដី។
២	តើការឈូសឆាយដី និងការអនុវត្តការងារប្រតិបត្តិបានបង្កការហូរច្រោះដីដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការសម្អាតស្មៅលើផ្ទៃដីដែលធ្លាប់បានឈូសឆាយពីមុនសម្រាប់ការដាំដុះម៉ែសាក់និងប្រេងខ្យល់សម្រាប់ឆ្នាំ២០២០។ ក្រោយពេលឈូសឆាយសម្អាតដីក្រុមហ៊ុនបានធ្វើចង្កូរក្រវ៉ាត់ព្រំដីដើម្បីរំដោះទឹក ការពារកុំឲ្យមានការហូរច្រោះ។
៣	តើការថែទាំការងារប្រតិបត្តិ របស់ក្រុមហ៊ុនហ្គេនឌីសបង្កការហូរច្រោះដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនបាននឹងកំពុងជម្រុះស្មៅនៅតាមចម្ការឈើចាស់ ជួសជុលផ្លូវ និងធ្វើផ្លូវថ្មី ដែលសកម្មភាពទាំងអស់នេះត្រូវបានអនុឡោមតាមស្តង់ដារនៃដំណើរការអនុវត្តការងារ (Road construction and maintenance)។ ជាសរុបសកម្មភាពទាំងនេះមិនបានបង្កឲ្យមានការហូរច្រោះដីនោះទេ។ លើសពី

		នេះ ទៅទៀត ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើ ការអនុវត្តការ ការពារការហូរច្រោះទៅតាមស្តង់ដារនៃដំណើរការ អនុវត្តការងារ (Erosion Control SOP)
៤	តើផ្លូវថ្នល់ដែលក្រុមហ៊ុន កំពុងប្រើ បានបង្កឲ្យមាន ការហូរច្រោះដីដែរឬទេ?	ផ្លូវសំខាន់ៗនិងផ្លូវបន្ទាប់បន្សំត្រូវបានក្រាលគ្រួស ក្រហម ដើម្បីងាយស្រួលធ្វើដំណើរនិងការពារការ ហូរច្រោះ ដែលអាចកើតមានឡើងនៅពេលមាន ភ្លៀងធ្លាក់ជោគជាំ។ លើសពីនេះទៀត ផ្លូវទាំងអស់ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យ និងធ្វើការជួសជុលជារៀងរាល់ ឆ្នាំ។ មិនមានផលប៉ះពាល់ណាមួយបានរកឃើញ ក្នុងអំឡុងពេលនៃការវាយតម្លៃនេះទេ។
៥	តើក្រុមហ៊ុនប្រែប្រួលខ្លី បានឆ្លើយតបទៅនឹងការរក្សា ទុក និង ការពារតំបន់ការពារប្រភពទឹកនៅសងខាង និងអូរដែរឬទេ?	ក្រុមការងារប្រតិបត្តិរបស់ក្រុមហ៊ុន និងអ្នកទទួល ការបន្ត ត្រូវបានណែនាំអំពីការរក្សាទុកនូវតំបន់ ការពារប្រភពទឹក (៣០-៥០ម)នៅសងខាងស្ទឹង និងអូរនៅគ្រប់តំបន់,អនុតំបន់ទាំងអស់។កន្លងមក ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការដាំស្ពានលើប្រណិតតាមតំបន់ មាត់អូរលើផ្ទៃដីប្រហែលជា ១២ហិកតា។
១.២ គុណភាពដី		
១	តើមានការប្រើប្រាស់ដីគីមី និងថ្នាំសំលាប់សត្វល្អិត ដែរឬទេនៅក្នុងការងារប្រតិបត្តិរបស់ក្រុមហ៊ុនប្រែប្រួល ខ្លីស? បរិមាណ? ពេលវេលា?	សម្រាប់ធនាសទី១នេះក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់ថ្នាំកំចាត់ ស្មៅ ចង្រៃ Glyphosate ចំនួន ១៧៥លីត្រ សម្រាប់ផ្ទៃដី៨៨,៥៨ ហិកតា, កំចាត់ដង្កូវស៊ីស្តិក Imidacloprid ចំនួន១.០៦៥ លីត្រ សម្រាប់ផ្ទៃដី ៥៧៦,០៧ហិកតា, ថ្នាំផ្សិត Tricoderma ចំនួន១០ គីឡូក្រាម សម្រាប់ផ្ទៃដី ១៧៨,៥៣ហិកតា និងដីគី មី N.P.K ៣០០០គីឡូក្រាម សម្រាប់ផ្ទៃដី ៥៦.៩២ ហិកតា។ ការអនុវត្តការងារបាញ់ថ្នាំ និងដាក់ដីត្រូវបានអនុវត្ត ដោយអនុវត្តទៅតាមស្តង់ដារប្រតិបត្តិការងារ (SOP)។ថ្នាំគីមីដែលបានប្រើប្រាស់គឺអនុញ្ញាតិ ដោយក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ និង វិញ្ញាបនបត្រគ្រប់គ្រងព្រៃឈើល្អ (FSC)។
២	តើក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការទុកដាក់សំណល់គីមី, កាក សំណល់វេជ្ជសាស្ត្រ និងកាកសំណល់ផ្សេងៗទៀត ដោយរបៀបណា?	សម្រាប់កាកសំណល់គីមី ដូចជាដប ឬធុងថ្នាំគីមី ដែលប្រើប្រាស់រួចរាល់ត្រូវបានធ្វើការទុកដាក់ត្រឹម ត្រូវដោយដាក់ស្លាកថាជាសម្រាមមានគ្រោះថ្នាក់។ ដបនឹងធុងថ្នាំទាំងអស់នោះត្រូវបានបញ្ជូនទៅឲ្យ ក្រុមហ៊ុនសារ៉ូម ត្រេដឌីង (Sarom Trading

		Co.Ltd) ដែលបានទទួលសិទ្ធិពីក្រសួងបរិស្ថាន។ សម្រាប់កាកសំណល់វេជ្ជសាស្ត្រក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការសហការជាមួយមណ្ឌលសុខភាពចំបក់ ដើម្បីយកសម្រាមនេះទៅដុតនៅមន្ទីរពេទ្យ បង្អែកខេត្តកំពង់ស្ពឺ។
--	--	--

១.៣ គុណភាពទឹក

១	តើក្រុមហ៊ុនបានបង្កើនកាកសំណល់រាវដែលចេញពីថ្នាលបណ្តុះកូនឈើចូលទៅក្នុងអូរដែរឬទេ?	នៅថ្នាលបណ្តុះកូនឈើក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការដឹកស្រះសម្រាប់ការស្រោចស្រព និងស្តុកទឹកដែលហូរពីការស្រោចស្រពនេះចូលទៅក្នុងស្រះនេះវិញ។
២	តើក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការពិនិត្យគុណភាពទឹកអូរ និងទឹកបរិភោគសម្រាប់បុគ្គលិក និងកម្មករដែរឬទេ?	ដោយយោងតាមស្តង់ដារប្រតិបត្តិការងាររបស់ក្រុមហ៊ុន ការធ្វើតេស្តគុណភាពទឹកអូរ និងទឹកបរិភោគត្រូវ បានធ្វើឡើងមួយដងក្នុងមួយឆ្នាំ នៅខែតុលា។ សំណាកទឹកត្រូវតេស្តនៅវិទ្យាស្ថានប៉ាស្ទ័រ (Pasteur Institute) និងវិទ្យាស្ថានស្រាវជ្រាវ និងអភិវឌ្ឍ (RDI)។ សម្រាប់ទឹកបរិភោគរបស់បុគ្គលិក ក្រុមហ៊ុនបានតំឡើងម៉ាស៊ីនអូស្មូស (Osmosis system)។

២. ធនធានជីវសាស្ត្រ

២.១ ធនធានព្រៃឈើ និងសត្វព្រៃ

១	តើក្រុមហ៊ុនប្រែសម្រួលឱសប្រើការរក្សាព្រៃការពារតាមមាត់អូរ, តំបន់ភ្នំ, ទីសក្តារ:បូជា, តំបន់ដីសើមដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនបានកាត់ទុកតំបន់១២៩ហិកតាពីផ្ទៃដីដែលបានចុះបញ្ជីទុកជាតំបន់ការពារមាត់អូរ, តំបន់ទីសក្តារ:បូជា, តំបន់ដីសើម និងតំបន់ភ្នំ ដែលតំបន់ ទាំងនេះត្រូវបានចាត់ទុកជាតំបន់ដែលមានតម្លៃអភិរក្ស ជីវចម្រុះខ្ពស់។
២	តើក្រុមហ៊ុនប្រែសម្រួលឱស បានធ្វើការផ្សព្វផ្សាយ ពីការហាមឃាត់ការបរបាញ់ និងការធ្វើអាជីវកម្មសត្វព្រៃដែរឬទេ?	បុគ្គលិក និងកម្មកររបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាល និងផ្សព្វផ្សាយពីការហាមឃាត់ការបរបាញ់ និងជួញដូរសត្វព្រៃ។ បច្ចុប្បន្ន ក្រុមហ៊ុនបានពង្រឹងផែនការអភិរក្ស ដែលបានដាក់បញ្ចូលនូវសកម្មភាពសំខាន់ៗក្នុងកិច្ចការពារជីវចម្រុះ។ លើសពីនេះទៀត ផ្ទាំងរូបភាពអប់រំស្តីពីការអភិរក្សជីវចម្រុះ ត្រូវបានដាក់តាមចំណុចសំខាន់ៗមួយចំនួនដើម្បីផ្សព្វផ្សាយដល់សហគមន៍មូល ពីអ្វីដែលពួកគាត់គួរធ្វើ និងមិនគួរធ្វើ។

៣	តើក្រុមហ៊ុនប្រែប្រួលឌីសបានធ្វើការសិក្សាស្រាវជ្រាវពីវត្តមានសត្វនៅក្នុងដីសម្បទានដែរឬទេ?	ដើម្បីសិក្សាពីវត្តមានសត្វព្រៃនៅក្នុងតំបន់ដីសម្បទាន សេដ្ឋកិច្ចក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការដាក់កាមេរ៉ាស្វ័យប្រវត្ត (Camera trap) ដើម្បីមានលទ្ធភាពដឹងពីវត្តមាន និងប្រភេទសត្វដែលមានក្នុងចម្ការ។ ជាក់ស្តែងក្នុង ឆ្នាំនេះក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការដាក់កាមេរ៉ាស្វ័យប្រវត្តចំនួន៧ នៅទីតាំងផ្សេងៗគ្នា។ លើសពីនេះទៅទៀតអ្នកល្បាតដីសម្បទានទាំងអស់ត្រូវធ្វើការដើរល្បាត នឹងប្រមូលអន្ទាក់សត្វដែលមាននៅក្នុងចម្ការ។
---	---	--

៣. បរិស្ថានសង្គម និងសេដ្ឋកិច្ច

៣.១ កម្មសិទ្ធិដីធ្លី

១	តើក្រុមហ៊ុនប្រែប្រួលឌីស បានគោរពសិទ្ធិកាន់កាប់ដីរបស់ប្រជាជននៅក្នុង ឬនៅក្បែរដីសម្បទានដែរឬទេ?	ក្បាលដីអាស្រ័យផល និងដីភូមិស្ថានរបស់ប្រជាជនជាច្រើនត្រូវបានឃើញមានវត្តមាននៅក្នុងតំបន់សម្បទានសេដ្ឋកិច្ចនេះ។ ក្បាលដីទាំងនេះ គឺពិតជាកម្មសិទ្ធិរបស់ប្រជាជន តាមរយៈកាត់ចេញដោយក្រុមហ៊ុន, ការវាស់វែងដោយក្រុមនិស្សិត និងការវាស់វែងរបស់សុរិយោដីក្នុងដំណើរការវាលតំលៃក្បាលសម្រាប់ចុះបញ្ជីដីរដ្ឋ។
---	--	---

២	តើក្រុមហ៊ុនមានទំនាក់ទំនងល្អ ជាមួយអ្នកពាក់ព័ន្ធ (ថ្នាក់ជាតិ, ខេត្ត, ស្រុក, ឃុំ និងភូមិ) ដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនតែងតែសហការណ៍ជាមួយអ្នកពាក់ព័ន្ធសំខាន់ៗ ក្នុងដំណើរការដោះស្រាយបញ្ហាដែលកើតមានឡើង និងពិភាក្សារកដំណោះស្រាយនានា។ ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើរបាយការណ៍វឌ្ឍនភាពនៃការអនុវត្តគម្រោង (៣ខែ, ៦ខែ, ៩ខែ និងប្រចាំឆ្នាំ) ជូនក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខប្រមាញ់ និងនេសាទ និងអង្គភាពពាក់ព័ន្ធនានា (មន្ទីរកសិកម្ម, នាយកដ្ឋានផែនការ និងស្ថិតិ (ក.ស.ក), នាយកដ្ឋានកសិឧស្សាហកម្ម (ក.ស.ក), រដ្ឋបាលព្រៃឈើ, សាលាខេត្ត និងធ្វើរបាយការណ៍អនុវត្តផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថានជូនក្រសួងបរិស្ថាន រៀងរាល់បីខែម្តងថែមទៀត។ ក្រុមហ៊ុនតែងតែឆ្លើយតបយ៉ាងទាន់ពេលវេលាចំពោះ ការណែនាំរបស់រដ្ឋាភិបាល, សេចក្តីជូនដំណឹង និងច្បាប់នានាដែលពាក់ព័ន្ធ។ បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន ដែលទទួលខុសត្រូវលើការងារទំនាក់ទំនងតែងជួបពិភាក្សាជាមួយអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចដើម្បីស្វែងដំណោះស្រាយ និងកិច្ចសហការណ៍។
---	--	--

		លើសពីនេះទៀត រាល់តវ៉ាទាំងពាក្យសំដីក្តី ទាំងលាយលក្ខណ៍អក្សរក្តី ក្រុមហ៊ុនតែងតែធ្វើការឆ្លើយតប ដើម្បីជៀសវាងការភាន់ច្រឡំព័ត៌មានផ្សេងៗ។
--	--	--

៣.២ ឱកាសការងារ

១	តើក្រុមហ៊ុនបានផ្តល់ឱកាសការងារដល់ប្រជាជនដែលរស់នៅក្នុង ឬក្បែរតំបន់សម្បទាន ទៅតាមចំណេះដឹង បទពិសោធន៍ និងជំនាញដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនតែងធ្វើការផ្សព្វផ្សាយទៅដល់ប្រជាជននៅតំបន់ជុំវិញ និងនៅក្នុងតំបន់សម្បទាន តាមរយៈមេភូមិ មេឃុំ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានតម្រូវការកម្មករ ឬជ្រើសរើសបុគ្គលិកនៅក្នុងតំបន់។ ប្រជាជន គឺមានភាពស្មើភាពគ្នាក្នុងការទទួលបានការងារតាមរយៈការមកដាក់ពាក្យនៅការិយាល័យប្រចាំតំបន់របស់ក្រុមហ៊ុន។ បច្ចុប្បន្ននេះក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់កម្មករពី ៨០នាក់ ទៅ១២០ នាក់ក្នុងមួយថ្ងៃសម្រាប់ការងារប្រតិបត្តិការចម្ការឈើ។
---	---	--

៣.៣ សុខភាព និងសុវត្ថភាពសាធារណៈ

១	តើក្រុមហ៊ុនបានផ្តល់ទីកន្លែងស្នាក់នៅសមរម្យសម្រាប់បុគ្គលិកដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនបានផ្តល់កន្លែងស្នាក់នៅសមរម្យសម្រាប់បុគ្គលិក និងភ្ញៀវ។ នៅតាមបន្ទប់ស្នាក់នៅនីមួយៗរបស់បុគ្គលិកគឺមានបំពាក់ឧបករណ៍បញ្ចេញសំលេង ប្រសិនបើមានអគ្គិសនីកើតឡើង។ នៅតាមបន្ទប់នីមួយៗមានបំពង់ពន្លត់ អគ្គិសនី។ បុគ្គលិកម្នាក់ៗបានទទួលការបណ្តុះបណ្តាលពីរបៀបប្រើប្រាស់បំពង់ពន្លត់អគ្គិសនី។
២	តើក្រុមហ៊ុនបានផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលដល់បុគ្គលិកនិងកម្មករពីសុខភាពដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនមានកន្លែងសង្គ្រោះបឋម មានវេជ្ជបណ្ឌិតមួយនាក់ និងគិលានុដ្ឋាយិកាមួយនាក់ដែលនៅប្រចាំការ។ ជារៀងរាល់ពីរខែម្តងក្រុមគ្រូពេទ្យរបស់ក្រុមហ៊ុនបានរៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលសំខាន់ៗដូចជាជំងឺរាត, ជំងឺលើសឈាម, ការសង្គ្រោះបឋមដល់បុគ្គលិក កម្មករ និងប្រជាពលរដ្ឋមូលដ្ឋាន។ ហើយរៀងរាល់បី ខែម្តង ក្រុមគ្រូពេទ្យនឹងចុះពិនិត្យជាតិស្ករ និងជូនថ្នាំ គ្រាប់សម្លាប់សត្វល្អិតដល់បុគ្គលិក កម្មករ និងប្រជា ពលរដ្ឋមូលដ្ឋាន។

៣.៤ ចរាចរណ៍

១	តើក្រុមហ៊ុនអនុញ្ញាតឱ្យប្រជាពលរដ្ឋមូលដ្ឋានប្រើប្រាស់ផ្លូវរបស់ក្រុមហ៊ុនដែរឬទេ?	ក្រុមហ៊ុនមិនបានធ្វើការហាមឃាត់ការធ្វើចរាចរណ៍ចេញ ចូលលើផ្លូវរបស់ក្រុមហ៊ុនទេ។ លើសពីនេះទៅ ទៀតក្រុមហ៊ុនបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រជាពលរដ្ឋ
---	--	--

		មូលដ្ឋានអាចប្រមូលផលអនុផលព្រៃឈើពីដីរបស់ក្រុមហ៊ុន បានដូចជាអុសដុត, ស្មៅតោ, ឬស្សី និងបន្លែព្រៃ។
--	--	---

៤. ការគំរាមកំហែង និងដំណោះស្រាយ

ដូចបានបញ្ជាក់នៅក្នុងតារាងលទ្ធផលនៃការវាយតម្លៃនៅលើទីវាល (តារាងទី១) ក្រុមហ៊ុនប្រែសម្រួលឌីស ធីម បើរ អិលធីឌី បានអនុវត្តគម្រោងវិនិយោគ ដោយយកចិត្តទុកដាក់លើការការពារបរិស្ថាន និងសង្គម។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រុមហ៊ុននូវមានចំណុចខ្វះខាតបន្តិចបន្តួច បានរកឃើញក្នុងពេលធ្វើការវាយតម្លៃ ដែលនឹងត្រូវធ្វើការកែតម្រូវ ដោយអនុឡោមតាមសូចនាករ ដូចបានកំណត់នៅក្នុងផែនការគ្រប់គ្រងបរិស្ថាន។ តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីចំណុចខ្វះខាត និងលទ្ធភាពដោះស្រាយក្នុងរយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង (តារាងទី២)៖

តារាងទី២៖ ការគំរាមកំហែង និងដំណោះស្រាយលើផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន

ល.រ	កត្តាគំរាមកំហែងបរិស្ថាន	លទ្ធភាពក្នុងការដោះស្រាយ	
		រយៈពេលខ្លី	រយៈពេលវែង
១	តំបន់ការពារប្រភពទឹកត្រូវភ្លើងឆេះ ដែលបង្កការរាំងស្ទះយ៉ាងខ្លាំងដល់ការដុះលូតលាស់កូនឈើដោយធម្មជាតិ	<ul style="list-style-type: none"> ពង្រឹងក្រុមល្អាតការពារភ្លើងឆេះព្រៃ បន្តផ្សព្វផ្សាយដល់សហគមន៍ បង្កើនទំនាក់ទំនងជាមួយសហគមន៍មូលដ្ឋាន ដាំឈើធម្មជាតិស្តារបន្ថែមតាមតំបន់មាត់អូរ 	<ul style="list-style-type: none"> រៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រសម្រាប់ស្តារព្រៃឈើឡើងវិញតាមរយៈការជំរុញដំណុះធម្មជាតិ និងការដាំបន្ថែមនៅតំបន់វិវត្តខ្លាំង ការពារភ្លើងឆេះព្រៃ

ធ្វើនៅភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី.....ខែ.....ឆ្នាំ២០២០

ប្រធានប្រតិបត្តិ

ហុង សីណា